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南京市作为典型的水源单一型城市,难以有效应对主水源的突发性污染事故.通过对国内

应急备用水源建设现状与发展趋势的研究,以南京市应急预测需水量为依据,对南京市应

急备用水源进行了研究,并以规划的应急备用水源结合具体实际情况提出了地表水源和

地下水源输水通道.这一研究有利于提高南京市的应急供水保障水平,同时可供国内相关

城市的基础设施建设和水资源开发规划参考.  

Nanjing is a typical single water source city.It is difficult for Nanjing to cope with 

sudden pollution accident of main water source.This paper studies construction 

status and development trend of emergency reserve water source athome and 

abroad.Water channel construction of emergency reserve water source,including 

ground and underground water channel for Nanjing was presented.This study 

plays anactive role in emergency water supply in Nanjing.Meanwhile,it gives a 

reference to urban infrastructure construction and water source development 

planning. 
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